
Sé que tampoco han gustado los datos de la EPA de ayer,
de la encuesta de población activa. Pero los datos de la
encuesta de población activa ponen de manifiesto que com-
parecimos con un compromiso –eso no lo ponen, eso lo
decíamos nosotros– en la campaña electoral de generar
150.000 puestos de trabajo y lo que dice la EPA es que ya en
el ecuador de la legislatura, que todavía no hemos llegado,
hemos creado 151.500 puestos de trabajo. Esa es la realidad
de nuestra comunidad, aunque a algunos, que lógicamente
lo hicieron mejor cuando tenían responsabilidades, les
pueda molestar en estos momentos. 

Es difícil que lo quieran entender quienes no lo supieron
hacer, pero nosotros tenemos que reiterar un mensaje de
confianza y de optimismo absolutamente veraz y real al con-
junto de la sociedad. La diferencia que se ha experimentado
en política económica y en materia de empleo en esta comu-
nidad es que de ser los últimos de la clase hemos pasado a
ser los mejores.

Muchas gracias. (Aplaudiments des d’un sector de la
Cambra)

La senyora presidenta:

Moltes gràcies, senyor president.
Té la paraula, per a formular la seua pregunta, l’il·lustre

síndic del Grup Parlamentari Socialista–Progressistes.

El senyor Puig i Ferrer:

Bon dia. Senyora presidenta. 
Senyor president de la Generalitat.
Senyores i senyors diputats.
Avui, senyor Zaplana, ja no pot mirar més cap a l’altre

costat. És urgent, és necessari, és èticament inajornable per
a la credibilitat seua, per a la credibilitat del seu govern, per
a la credibilitat del conjunt de les institucions, que aprofite
esta sessió de control per tal de donar compte als valencians
del que ha passat en un altre episodi ple de foscor, ple d’o-
pacitat, ple de falta de transparència al voltant de l’Ivex.

Vosté ha dit fa pocs dies que s’ha enterat per la premsa.
La veritat és que haurà de convenir amb mi que ha estat poc
original. Siga com siga, ja no hi ha més espai per a l’excu-
sa. És a seua obligació democràtica, és la seua pertinent
obligació contestar i donar seguretats als ciutadans de la
gestió dels diners públics que li han posat a les seues mans. 

Per tant, president, quines mesures pensa adoptar des-
prés de conéixer la relació entre pagaments efectuats per
l’Ivex i empreses radicades a paradisos fiscals?

Moltes gràcies.

La senyora presidenta:

Moltes gràcies, senyor Puig.
Té la paraula el senyor president.

El senyor president del Consell:

Señora presidenta, con la venia.
Señorías.
Señor Puig.
Habla su señoría de “otro episodio”; no sé cuáles son los

anteriores. Conozco los fracasos de sus señorías. Dicen que
he dicho lo que no he dicho. He dicho que ustedes sobre ese

tema –lo he dicho y lo reitero– saben más que yo. No conoz-
co ninguna situación irregular. Cuando la he conocido he
acudido y he hecho que se acuda inmediatamente a la admi-
nistración de justicia. 

Ustedes intentan confundir. Uno lee las noticias y les
escucha a ustedes y parece que es que la Generalitat Valen-
ciana o algún organismo de la Generalitat Valenciana se
dedicara a invertir dinero en paraísos fiscales. Eso me
parecería una barbaridad y una inmoralidad y confío en
que su señoría coincida conmigo en ese criterio.

La senyora presidenta:

Moltes gràcies, senyor president.
Té la paraula el senyor Puig.

El senyor Puig i Ferrer:

Moltes gràcies, senyora presidenta.
Senyores i senyors diputats. 
Senyor president.
No sé si ha entés res, senyor Zaplana. No es tracta de

donar una altra vegada una llarga canviada ni de torna a fus-
tigar l’oposició, que és el que fa cada vegada que ve ací,
poc, però cada vegada que ve ho fa. Ara es tracta simple-
ment de dir la veritat. Li és a vosté tan difícil dir la veritat?
No li pareix que esta Cambra ha de saber finalment quant
ens ha costat als valencians el seu compromís amb el senyor
Julio Iglesias? 

Els valencians tenen dret, tenim dret, a saber per què el
seu govern ha pagar més de 500 milions de pessetes a
empreses dubtoses en paradisos fiscals. Tenim dret a saber
per què se li han pagat 372 milions de pessetes a una empre-
sa, Internacional Concerts, al marge del contracte oficial que
el seu dia es va signar amb l’Ivex amb el senyor Julio
Iglesias.

Els valencians, que estan fent ara, que estem fent ara,
preparant la declaració de la renda, que paguen els seus
impostos, tenen dret a saber si els diners de la Generalitat,
fruit del treball de tots, al final arriben alguns d’ells a paï-
sos fiscalment pirates amb l’objectiu que algú no pague
impostos o alguna cosa pitjor, que jo no sé en estos
moments. Tenim el dret i l’obligació de saber la veritat,
senyores i senyors diputats, la veritat del que ha passat, del
que va passar, per exemple, amb el xec de l’Ivex eixe en el
viatge accidentat que va tindre de Nova York al paradís fis-
cal de les Bahames, amb la congelació del compte corrent
de l’Ivex per part de les autoritats americanes.

O vosté, senyor Zaplana, no creu ja imprescindible l’a-
clariment dels pagaments a Midway Internacional, empresa
irlandesa fugaç, que al paréixer va nàixer i va morir en fun-
ció de l’Ivex, va morir només cobrar de l’Ivex, això sí, des-
prés d’haver enviat 11 milions a l’impulsor o a l’empresa
creada per l’impulsor del festival de Benidorm. A esta fugaç,
a esta fugaç empresa irlandesa, sense cap experiència cone-
guda, per cert, li paguen 165.725 dòlars per decorar un stand
en el Palacio de Hierro de México. A vosté tot açò li pareix
raonable, li pareix normal? Una empresa que, per cert, té
una factura que m’han passat alts càrrecs de la seua admi-
nistració, que no es fien del seu govern.

I li vaig a dir més. Esperem de la seua resposta que els
valencians d’una vegada sapiguem qui hi ha darrere d’estes
empreses i per què se li han pagat 500 milions de pessetes i
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qui són els qui estan amagats darrere d’eixos comptes
corrents.

Esperem de la seua resposta convincent. Perquè és vosté
a més qui es va comprometre amb el senyor Julio Iglesias.
Recorde la carta amb el seu representant, quan es refereix a
vosté com “Estimado presidente. Como sabes, en los últimas
días he trabajo y tal... Como me indicaste la remuneración
global de nuestra propuesta...”  Que en aquella proposta eren
quasi 1.000 milions de pessetes. Bo, tot poc a poc va eixint.

M’agradaria escoltar de vosté propostes contundents,
propostes perquè mai més els diners públics dels valencians
acaben en paradisos fiscals, que l’OCD i els països del nos-
tre entorn volen combatre per la injustícia i per la insolida-
ritat que representen. No sé si en això, com en el deute,
també estarà vosté en contra del senyor Rato. 

Per la nostra part li anuncie que avui mateix presentarem
una proposta a favor de la transparència i per a què legalment
mai més siga possible el suport per a empreses radicades o
que treballen en països fiscalment pirates. I formalment, for-
malment li exigim ja que deixe de bloquejar la comissió d’in-
vestigació de l’Ivex, que la vam sol·licitar a finals de 1999 i
que encara no ha estat possible que es convoque.

Senyor Zaplana, no pose més entrebancs a la veritat... 

La senyora presidenta:

Senyor Puig, vaja finalitat.

El senyor Puig i Ferrer:

...no pose més barreres a la veritat.
Moltes gràcies. (Aplaudiments des d’un sector de la

Cambra)

La senyora presidenta:

Moltes gràcies, senyor Puig.
Té la paraula el senyor president.

El senyor president del Consell:

Con la venia, señora presidenta.
Señorías.
Señor Puig.
Lejos de intentar dar una larga cambiada voy a ver si en

este escaso tiempo que nos proporciona este debate soy
capaz de explicar y marcar diferencias entre la actuación
absolutamente correcta de mi administración y del Ivex y
supuestos anteriores, que desde luego su señoría con cono-
cimiento de lo que pasaba se ha atrevido a criticar.

Mire, el Ivex realiza operaciones en el exterior de pro-
moción, como todo el mundo sabe, por cierto, de gran éxito.
El Ivex paga en las cuentas corrientes de las empresas donde
le dicen estas empresas. Se organizan eventos en el extran-
jero, y, lógicamente, con empresas situadas en el extranjero.
Y los pagos efectuados siempre, siempre, han sido con arre-
glo a la legislación que regulan las transacciones económi-
cas en el exterior. Dígame su señoría dónde está la irregula-
ridad, dónde está el perjuicio para la Comunidad Valenciana
y qué podemos hacer desde la Generalitat Valenciana.

El gobierno, cuando ha tenido la más leve sospecha de
una irregularidad en el Ivex, ha acudido a los tribunales de
justicia. Si no ha acudido a los tribunales de justicia en este

caso es porque no tiene sospecha de irregularidad con inde-
pendencia del juicio que le puedan merecer determinadas
prácticas. Si su señoría tiene esa sospecha, ya que ha ido
infinidad de veces al juzgado, a la administración de justi-
cia, vaya también en esta ocasión.

Pero, fíjese lo que es un cambio de actitud. La única vez,
la única vez que la administración autonómica, que la
Generalitat Valenciana –digo palabras suyas– ha invertido
dinero en esos países piratas, ha invertido dinero en las Islas
Caimán, ha sido la administración socialista a través de
Vaersa con ustedes. (Aplaudiments des d’un sector de la
Cambra) Con ustedes. Con ustedes. Usted era jefe de gabi-
nete del presidente Lerma. Y es la única vez que se ha inver-
tido dinero no sé con qué finalidad porque...

La senyora presidenta:

Silenci.

El senyor president del Consell:

...se llevaron todos los papeles, en las Islas Caimán.
(Remors)

La senyora presidenta:

Silenci, per favor.
Senyories, per favor.

El senyor president del Consell:

Ese dinero de la Generalitat...

La senyora presidenta:

Senyories, per favor.

El senyor president del Consell:

Ese dinero de la Generalitat, fruto del trabajo de todos,
nosotros nunca lo invertiríamos en un paraíso fiscal.
Ustedes con su doble moral sí que lo hicieron. No sé con qué
finalidad porque le reitero que se llevaron toda la documen-
tación. Vaersa invirtió durante años dinero en Islas Caimán.
Y no lo habríamos querido decir nunca. Cancelamos nos-
otros esa cuenta nada más llegar. No lo habríamos querido
decir nunca. Nos pareció una inmoralidad política, sin res-
ponsabilidad jurídica, por eso no acudimos a los tribunales.
Pero esa es la doble moral de  sus señorías.

Nosotros pagamos a empresas. Ustedes invierten en
paraísos fiscales. No tienen memoria y se atreven a acusar a
quien ha corregido los errores que ustedes cometieron.
(Aplaudiments des d’un sector de la Cambra)

La senyora presidenta:

Moltes gràcies, senyor president.
Per a formular la seua pregunta, té la paraula l’il·lustre

síndic del Grup Parlamentari Esquerra Unida.

El senyor Ribó i Canut:

Senyora presidenta.
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